
Protokół Nr 8/2019 

 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa     

i Transportu oraz Komisji Rewizyjnej w dniu 30 lipca 2019 r. 

 

   Posiedzenie wspólne Komisji Rady Gminy zostało zwołane przez: Pana Marka Brzozowskiego    

i Pana Pawła Wysockiego – Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy, z następującym 

proponowanym porządkiem posiedzenia: 

1. Wybór przewodniczącego posiedzenia. 

2. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2019 roku. 

5. Analiza projektów uchwał pod obrady VII sesji Rady Gminy Brańsk - wyrażenie opinii    

w tej sprawie. 

6. Sprawy różne. 

7. Zapytania i wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

                                                                                                                 

 Wspólne posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 1000 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy 

Brańsk, ul. Rynek 8, 17-120 Brańsk (posiedzenie zostało przesunięte z godz. 900 na godz. 1000        

w związku z przedłużonym posiedzeniem Komisji Egzaminacyjnej na stopień nauczyciela 

mianowanego). 

                                                                                                                 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty                       

i Transportu wg. załączonej listy obecności: 

Stan członków – pięciu – obecni wszyscy: 

1. Marek Brzozowski   Przewodniczący Komisji 

2. Paweł Wysocki   Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3. Elżbieta Moczulska  Członek Komisji 

4. Witold Antoni Sierocki  Członek Komisji 

5. Anna Czesława Żero  Członek Komisji 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rewizyjnej wg. załączonej listy obecności: 

Stan członków – pięciu - obecni wszyscy: 

1) Paweł Wysocki  Przewodniczący Komisji 

2) Elżbieta Moczulska  Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3) Adam Wiesław Matysiak Członek Komisji  

4) Mariusz Półtorak  Członek Komisji  

5) Józef Szpakowski  Członek Komisji    

 

Ponadto w posiedzeniu Komisji Rady uczestniczyły osoby zaproszone: 

1. Grażyna Płonowska   Przewodnicząca Rady Gminy Brańsk 

2. Andrzej Jankowski   Wójt Gminy 

3. Monika Dygas   Skarbnik Gminy 

4. Izabela Szczepańska   Kier. Ref. OR 

5. Alina Adamczyk   Inspektor Ref. OR 

 

Ad.1 Zgodnie ze Statutem Gminy Brańsk, Komisje Rady w głosowaniu jawnym przy 5 członkach 

każdej z komisji biorących udział w głosowaniu, głosami 5 -za, przeciwnych – 0,  wstrzymujących 

– 0 Komisji Rewizyjnej i głosami 5 -za, przeciwnych – 0,  wstrzymujących – 0 Komisji RGOBiT, 

na przewodniczącego posiedzenia wybrały Pana Marka Brzozowskiego Przewodniczącego 

Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu. 

  



Ad.2 Przewodniczący otworzył posiedzenie powitał przybyłych na posiedzenie członków Komisji 

Rozwoju Gospodarczego Oświaty Budownictwa i Transportu, członków Komisji Rewizyjnej oraz 

osoby zaproszone. Na podstawie list obecności stwierdził quorum, tym samym prawomocność 

posiedzenia i podejmowania decyzji.  

 

Ad. 3 Przewodniczący posiedzenia odczytał proponowany porządek posiedzenia i zwrócił się do 

członków Komisji  o zgłaszanie wniosków lub propozycji zmian.  

 

Pan Marek Brzozowski przewodniczący posiedzenia, Przewodniczący Komisji RGOBiT– 

wobec prośby Pani Kier. Ref. OR zaproponował zamianę w realizacji punktów 4 i 5 porządku 

obrad.  

Radni w głosowaniu jawnym przy 5 członkach każdej z komisji biorących udział w głosowaniu, 

głosami 5 -za, przeciwnych – 0,  wstrzymujących – 0 Komisji Rewizyjnej i głosami 5 -za, 

przeciwnych – 0,  wstrzymujących – 0 Komisji RGOBiT w wyrazili zgodę na powyższe. 

Innych uwag i wniosków do porządku nie wniesiono, radni w głosowaniu jawnym przy                  

5 członkach każdej z komisji biorących udział w głosowaniu, głosami 5 -za, przeciwnych – 0,  

wstrzymujących – 0 Komisji Rewizyjnej i głosami 5 -za, przeciwnych – 0,  wstrzymujących – 0 

Komisji RGOBiT zaakceptowali porządek obrad. 

Ad.4 Analiza projektów uchwał pod obrady VII sesji Rady Gminy Brańsk - wyrażenie opinii        

w tej sprawie: 

 

Ad. 4a) opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących        

z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze, dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Brańsk: 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się przy Zarządzeniu Nr 87/2019 Wójta Gminy Brańsk z dnia 

29 lipca 2019r.) 

   Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem omówiła Pani Izabela Szczepańska Kierownik       

Ref. OR. 

Radny Pan Józef Szpakowski zwrócił się z pytaniem: 

Jaki był wymiar godzin do tej pory?  

Odpowiedzi udzieliła Pani Izabela Szczepańska Kierownik Ref. OR mówiąc, że o 3 godziny 

mniej. 

  Radny Pan Witold Antoni Sierocki zwrócił się z pytaniem: 

 Czy w związku ze zwiększeniem liczy godzin, zwiększy się subwencja oświatowa dla gminy? 

Odpowiedzi udzieliła Pani Izabela Szczepańska Kierownik Ref. OR mówiąc, że subwencja jest 

wyliczana na każde dziecko i przeliczana na pełne etaty pracujących nauczycieli, także liczba 

godzin bezpośrednio na subwencję nie wpływa. 

Wobec braku dalszych zapytań, Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie pozytywne  

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały. 

   Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

 

Ad. 4b) opiniowanie projektu uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej    

i szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu: 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się przy Zarządzeniu Nr 87/2019 Wójta Gminy Brańsk z dnia 

29 lipca 2019r.) 

   Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Pani Monika Agnieszka Dygas Skarbnik Gminy 

   Nie było głosów w dyskusji, Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie pozytywne  



zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały. 

   Komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

 

Ad. 4c) opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019r: 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się przy Zarządzeniu Nr 87/2019 Wójta Gminy Brańsk z dnia 

29 lipca 2019r.) 

   Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem omówiła Pani Monika Agnieszka Dygas Skarbnik 

Gminy. 

 Wójt Gminy odnosząc się do przedstawionych zmian wyjaśnił, że ze względu na prowadzenie 

remontu świetlic wiejskich we własnym zakresie i powstałej rezerwy niektórych materiałów, 

planuje się rozszerzyć zakres robót m.in. w świetlicy wiejskiej w Oleksinie, gdzie prowadzony jest 

remont kapitalny. Dodał także, że wszystkie rezerwy materiałów powstające przy remontach  

jednych świetlic, przekazywane są na remonty drugich świetlic.   

 

Radny Pan Mariusz Półtorak zapytał o monitoring byłego wysypiska śmieci w Domanowie? 

 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że chodzi o coroczny monitoring opadów atmosferycznych na tym 

wysypisku, za który należy płacić.  

 

Radna Pani Elżbieta Moczulska zwróciła się z pytaniem: 

Czy wyjaśniła się sprawa dofinansowania zakupu samochodu pożarniczego dla jednostki OSP        

w Mniu? 

   Wójt Gminy udzielił odpowiedzi, że został ogłoszony przetarg na zakup samochodów, natomiast 

oprócz informacji przedstawionych na ostatniej sesji Rady Gminy dotyczących przyznanych 

dotacji, nic się nie zmieniło, kwota 5 tys. o której była mowa w zmianach do budżetu, jest 

przeznaczona na opłacenie firmy, która przygotowywała przetarg na 5 pojazdów pożarniczo-

gaśniczych (jest to 5 tys. od każdej gminy biorącej udział w przetargu).  

   Wójt Gminy dalej kontynuował wypowiedź: „temat zakupu samochodów jest trudnym tematem, 

gdyż podczas   wizyt w 2 fabrykach samochodów, poinformowano nas, że jest to nie realne,  aby  

w wysokości tych środków finansowych wykonać zamówienie. Nie wiem czy te fabryki nawet 

przystąpiły do przetargu. Mówią, że 500 samochodów wyprodukować do końca roku, również jest 

rzeczą nierealną, tym bardziej, że my jako jedni z pierwszych gmin ogłosiliśmy przetarg.              

W sprawie dofinansowania nikt z nami nie rozmawia, nie podpisaliśmy żadnej umowy - 

porozumienia”. 

 

Radny Pan Marek Brzozowski Przewodniczący posiedzenia zasugerował, (jeżeli jest taka potrzeba 

zakupu nowego pojazdu dla jednostki) aby za przeznaczone własne środki finansowe zakupić 

samochód używany - w dobrym stanie, od jednostki zawodowej za 1/3 pieniędzy, co gminie na 

pewno wystarczy, (nie za wszelką cenę kupować nowy samochód). W takim stanie sprawy jak to 

jest przedstawiane radnym, oznacza „wypłukanie budżetu gminy”.   

   Kończąc temat Wójt Gminy poinformował, że być może do sesji, coś się wyjaśni w sprawie 

samochodu dla jednostki OSP Mień. 

 

Innych zapytań i uwag do projektu uchwały nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie pozytywne zaopiniowanie przedmiotowego 

projektu uchwały. 

   Komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja RGOBiT na 4 członków biorących udział w głosowaniu: „za” 4, „przeciw” -0, 

„wstrzymujących się” -0 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0. 

 



Ad. 4d) opiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brańsk na lata 2019–2024: 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się przy Zarządzeniu Nr 87/2019 Wójta Gminy Brańsk z dnia 

29 lipca 2019r.) 

   Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem omówiła Pani Monika Agnieszka Dygas Skarbnik 

Gminy. Zwróciła uwagę na zwiększenie środków finansowych na dofinansowanie budowy dróg 

powiatowych  o kwotę 80 989,00 zł. i w 2020r. dofinansowanie przebudowy drogi powiatowej       

w m. Spieszyn do kwoty 130 989,00 zł. 

   Wójt Gminy odnosząc się do zmian w Prognozie poinformował, że droga w Spieszynie miała 

być wykonywana we własnym zakresie przy współpracy Powiatu i Gminy, w tym ograniczonym 

zakresie robót (tylko położenie masy asfaltowej), natomiast Powiat otrzymał na przebudowę tej 

drogi dofinansowanie i przy dofinansowaniu po 50% gminy i powiatu, droga będzie wykonywana 

zgodnie z wcześniejszym projektem technicznym.   

Dodatkowo Wójt Gminy poinformował o chęci spotkania Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg 

na temat dalszego  rozwoju-budowy dróg powiatowych, chodzi o drogę z Popław do granicy 

Powiatu, przewidywana pula środków na dofinansowanie z naszej strony to 2.100.000zł przez        

3 lata (700tys. zł roczne). Natomiast gmina złożyła wnioski na drogi gminne (3,5m) Poletyły – 

Świrydy, Kiersnowo - Dębowo, prawdopodobnie wnioski przeszły, czekamy na odpowiedź. 

   Radny Pan Adam Matysiak poinformował o rozmowie z Przewodniczącą Rady z Bociek na 

temat budowy drogi  Sielc-Holonki, zasugerował, że pozostaje tam odcinek 600m drogi gminnej, 

który też należałoby wykonać.  

   Wójt Gminy odpowiedział, że wie o potrzebie wykonania tego odcina drogi, pojedzie na miejsce    

i zobaczy. 

W wyniku zakończenia dyskusji, Przewodniczący posiedzenia poddał pod głosowanie pozytywne  

zaopiniowanie przedmiotowego projektu uchwały. 

   Komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” -0. 

 

 

   Po zapoznaniu się i przeanalizowaniu wszystkich projektów uchwał pod obrady VII sesji Rady 

Gminy, Komisje zawnioskowały do Rady Gminy Brańsk o ich podjęcie.  

 

   Komisje Rady wydały  wspólną Opinię Nr 10/6/2019 z dnia 30 lipca 2019r. w sprawie 

projektów uchwał pod obrady VII Sesji Rady Gminy Brańsk (Opinia w załączeniu do oryginału 

protokołu).  

 

Ad. 5  Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2019 roku 

 

   Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2019 roku omówiła Pani Monika 

Agnieszka Dygas Skarbnik Gminy. 

   Wójt Gminy zasugerował, że w przyszłości, jeżeli będą planowane duże inwestycje gminne,      

to niekoniecznie będzie wyodrębniany Fundusz Sołecki, aby środki budżetu nie były rozdrobnione 

tylko pozostały do dyspozycji Rady. 

   Radna Pani Elżbieta Moczulska zwróciła uwagę, że dużo podatników zalega z płaceniem 

podatków. 

 

   Skarbnik Gminy udzielając odpowiedzi wyjaśniła, że wysyłane są upomnienia, wystawiane 

tytuły wykonawcze, niemniej jednak nie od wszystkich podatników udaje się podatki ściągnąć. 

Natomiast gmina nie może tej sprawy zlecić firmom windykacyjnym. 

 

Wójt Gminy poinformował, że gmina wykorzystała już wszystkie możliwości dofinansowania, 

odzyskała należne zwroty podatków, co skutkuje tym, że  środków finansowych na inwestycje 



będzie coraz mniej. W związku z tym poddał pod rozwagę radnym, rozpatrzenie sprawy 

ustanowienia jakiegoś podatku lub podwyższenia stawek podatkowych na terenie gminy. 

Wspomniał, że od 5 lat nie ma żadnych ruchów podatkowych, stawki są prawie na tym samym 

poziomie. Wyraził wolę na spotkanie robocze z radnymi, aby wszystkie możliwe podatki 

rozpatrzyć i przeanalizować stawki podatkowe, przed uchwaleniem nowego budżetu. 

 

   Radny Pan Paweł Wysocki poddał pod rozwagę ustalenie najpierw przypuszczalnej kwoty jaka 

niezbędna byłaby do realizacji zadań gminnych a później rozłożyć ją na poszczególne stawki 

podatkowe.   

 

   Przewodnicząca Rady Gminy Pani Grażyna Płonowska, zwróciła się do Skarbnik Gminy             

z zapytaniem, czy liczba podatników zalegających z podatkiem znacząco wzrosła w stosunku       

do lat ubiegłych? 

 

   Skarbnik Gminy udzieliła odpowiedzi, że utrzymuje się na podobnym poziomie i są to prawie     

te same osoby. 

 

   W wyniku zakończenia dyskusji, Komisje Rady, informację z wykonania budżetu gminy   

za I półrocze 2019 roku zaopiniowały pozytywnie stosunkiem głosów: 

Komisja Rewizyjna: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” - 0 

Komisja RGOBiT: „za” 5, „przeciw” -0, „wstrzymujących się” - 0. 

 

Ad. 6  Sprawy różne: 

 

 Inspektor Biura Rady poinformowała o najbliższej sesji, zaplanowanej na 9 sierpnia 2019r. 

godz. 1000 w sali konferencyjnej GOUK w Kalnicy. 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy odczytała Apel Rady Miasta Brańsk  z dnia 24 czerwca 

2019r. dotyczący obrony „świętej wiary” i Kościoła Katolickiego. 

 

Radni opowiedzieli się za poparciem tego Apelu. 

 

Ad.7  Zapytań i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

  

Ad. 8 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia wspólnego Komisji Rady, Przewodniczący 

Komisji RGOBiT Pan Marek Brzozowski o godz. 1115 zamknął posiedzenie. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: 

/-/ Alina Adamczyk 

                                                                                               Przewodniczący Komisji RGOBiT                                                                                          

                                                                                                            /-/ Marek Brzozowski 

 

 

                Przewodniczący Komisji Rewizyjnej                                                                                 

                                                                                                      

                                                                                                             /-/ Paweł Wysocki 

 

 


